
 

Donderdag 25 mei 2023 

VRAGEN EN ANTWOORDEN INFORMATIEAVOND NATUURVERBINDING LEERSUMSE VELD 

11 APRIL 2023 

AANLEIDING  

Dit document is een verslag van de informatiebijeenkomst van het project Natuurverbinding Leersumse Veld. 

Doel van de bijeenkomst was om de aanwezigen te informeren over de doelen van het project, het eerste 

ontwerp en gelegenheid te bieden tot reacties. Het projectgebied is in eigendom van Provincie Utrecht en 

Landgoed Maarsbergen en ligt in de provincie Utrecht. Het bestaat uit ongeveer 35 hectare en is onderdeel van 

het Natuurnetwerk Nederland (NNN). De natuurverbinding wordt ten zuiden van Maarsbergen, onder de A12, 

tussen het geplande ecoduct over de N226 en het natuurgebied Leersumse Veld gerealiseerd. De 

natuurverbinding moet er in eerste instantie voor zorgen dat dieren het ecoduct goed weten te vinden. Een 

goede aanlooproute naar het ecoduct zorgt voor een toename van de verkeersveiligheid voor mensen en 

dieren. Daarnaast zorgt de natuurverbinding ervoor dat het NNN robuuster wordt.  

DEELNEMERS  

Omwonenden en belanghebbenden zijn via een informatiebrief geïnformeerd en uitgenodigd voor de 

bijeenkomst. In het voortraject zijn ook een-opeen gesprekken gevoerd met de naastgelegen bewoners. Nu het 

voorlopige plan gereed is, hebben wij het eerste ontwerp gepresenteerd in het gebied. In totaal waren, naast 

medewerkers van Provincie Utrecht en Adviesbureau R.I.E.T., ongeveer 37 deelnemers aanwezig.  

PRESENTATIE  

Deelnemers kregen de ruimte om, aan de hand van kaartmateriaal, vragen te stellen aan de provincie 

medewerkers en Adviesbureau R.I.E.T. Er is uitgebreid ingegaan op het waarom, wat en hoe we 

natuurinrichting in het gebied willen uitvoeren en het bijbehorende proces en planning. Er was ook de 

mogelijkheid om tijdens de informatieavond een vragenformulier in te vullen. Hieronder zijn de vragen van de 

formulieren en de avond samengevat.  

VERDERE DETAILLERING VAN HET ONTWERP  

De plannen die op 11 april zijn toegelicht moeten nog verder gedetailleerd worden. Dit doen we op basis van 

de door de deelnemers gestelde vragen en nader onderzoek. We verwachten dat het definitieve ontwerp (DO) 

begin juni 2023 gereed is. Het DO, en de wijzigingen ten aanzien van het plan wat op 11 april is gepresenteerd, 

wordt naar alle deelnemers gecommuniceerd via een brief of email.  

Provincie Utrecht zijn de deelnemers erkentelijk voor hun aanwezigheid, openheid in het delen van hun vragen 

en zorgen. We hopen met deze informatiebijeenkomst en onderstaande vragen en antwoorden meer 

duidelijkheid is ontstaan over de voorgenomen maatregelen in het gebied. Voor vragen aarzel niet contact op 

te nemen met Stijn van Kesteren (provincie Utrecht, avp@provincie-utrecht.nl). Wilt u de stukken nogmaals 

inzien: Het concept ontwerp, de toelichting hierop en andere informatie vindt u op onze website: 

www.provincie-utrecht.nl/leersumseveld. Hier vindt u ook het kaartmateriaal terug wat gepresenteerd is op 11 

april.  

  

mailto:stijn.van.kesteren@provincie-utrecht.nl
http://www.provincie-utrecht.nl/leersumseveld
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RECREATIE  

V: Welke vorm(en) van recreatie zijn mogelijk in de natuurverbinding?   

A: Binnen het gebied van de natuurverbinding is alleen wandelen mogelijk. Er wordt nog bekeken welke 

(beheer)paden hiervoor het meest geschikt zijn om voor de wandelaar toegankelijk te maken.  

V: Worden er ruiterpaden aangelegd in de natuurverbinding? 

A: Nee, er worden geen ruiterpaden aangelegd in de natuurverbinding.  

V: Er zijn borden geplaatst in het gebied om wandelaars te wijzen op de paden. Veel bewoners hebben 

aangegeven dat er te veel borden staan en dat ze te hoog zijn. Het landschap (het zicht) wordt hierdoor als 

onprettig ervaren. Kan hier wat aangedaan worden?  

A: De borden zijn mede in overleg met Landgoed Het Blauw Huis geplaatst. Zowel op grond van het Blauwe 

Huis als grond van de provincie Utrecht. De borden zijn geplaatst omdat er te veel van de paden wordt 

afgeweken wat weer een verstorend effect heeft op het leefgebied van dieren. In overleg met het landgoed 

worden enkele palen in het zicht van enkele woonhuizen, ingekort. 

V: Er lopen diverse struinpaden over de percelen van de provincie Utrecht. Blijven deze paden toegankelijk in 

de toekomst? 

A: De percelen van de provincie Utrecht hebben al de bestemming natuur en liggen feitelijk buiten het 

projectgebied waar verdere natuurontwikkeling gewenst is. Wandelen over deze percelen is niet toegestaan. 

De provincie is wel bekend met het feit dat er struinpaden over de percelen lopen. De provincie zal de wens om 

te wandelen langs deze percelen intern bespreken. Mocht hierover meer duidelijkheid komen, zal hierover 

worden gecommuniceerd. 

V: De buurt wordt graag betrokken bij het creëren van (nieuwe) of het wijzigen van bestaande wandelpaden 

in het gebied. 

A: De wandelpaden liggen op grond van Landgoed Het Blauwe Huis. De wens om mee te denken wordt 

meegegeven aan het Landgoed.  

V: Blijft het mogelijk om vanaf de Woudenbergseweg richting het Leersumse Veld te lopen via het bos en het 

ruiterpad. 

A: Helaas kunnen wij daar geen antwoord op geven. Het gebied, wat u beschrijft, hoort niet bij het project 

Natuurverbinding Leersumse Veld.  

V: Is het mogelijk om een wandelrondje te creëren nabij de school Pluryn? 

A: Deze gronden vormen geen onderdeel van de natuurverbinding. Vooralsnog zijn er geen plannen hier een 

permanente route te realiseren.  

V: Is het mogelijk om een lange afstandsverbinding voor wandelaars te creëren?  

A: Wandelaars zijn welkom in het gebied. Het gebied is niet aangesloten op een routenetwerk. Of dit er gaat 

komen in de toekomst, is onbekend. Deze afweging en keus moet gemaakt worden door de landgoederen. 

Deze vraag wordt aan hen voorgelegd.  
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VERKEER 

V: Wordt de Scherpenzeelseweg autoluw gemaakt voor de werking van de natuurverbinding? Er is veel 

sluipverkeer, heeft dit consequenties voor het overstekend wild?  

A: Voor de natuurverbinding zijn er geen aanvullende maatregelen nodig voor de Scherpenzeelseweg, een 

raster is overwogen maar had niet het gewenste effect. Het autoluw maken van de Scherpenzeelseweg is een 

verantwoordelijkheid van gemeente Utrechtse Heuvelrug. Alle vragen over de Scherpenzeelseweg (die gaan 

over de verkeersdrukte en snelheid) worden gebundeld en aangeboden aan de gemeente Utrechtse Heuvelrug.  

ONTWERP EN PROCES 

V: Wat is de rol van de provincie Utrecht bij de realisatie van de natuurverbinding? 

A: De provincie Utrecht is verantwoordelijk voor de realisatie van de natuurverbinding en deels eigenaar van de 

gronden in het gebied. Als het gebied gerealiseerd is, verkoopt de provincie Utrecht de gronden over aan een 

beheerder. 

V: Welke rol hebben de landgoederen Het Blauwe Huis en Maarsbergen? 

A: Landgoed Het Blauwe Huis en Landgoed Maarsbergen hebben gronden in het project die wij als provincie 

inrichten. Als provincie richten wij vaker gronden in voor derden als het gaat om natuurontwikkeling.  

V: Komen er rasters rondom de natuurverbinding?  

A: Nee, vanuit de natuurverbinding worden er geen raster geplaatst. Rasters die worden aangelegd komen uit 

het project Ecoduct N226. Zie voor meer informatie het onderwerp “ecoduct N226” in het verslag.  

V: In het ontwerp wordt er gesproken over akkers. Wat wordt er ingezaaid?   

A: Het wordt een natuurakker met kruiden, geen mais. Voor het beheer (na verkoop) van het perceel stellen wij 

een Kwalitatieve verplichting op. Dit omvat het beheer van het perceel zodat het in stand blijft. 

V: Worden er wildroosters geplaatst bij de toegangswegen naar het gebied van de natuurverbinding toe? 

A: Vanuit het project Ecoduct N226 worden de toegangswegen waar nodig voorzien van wildroosters en 

geschrikt gemaakt voor paarden. 

V: Worden de percelen van de provincie Utrecht na de inrichting verkocht? Zo ja, hoe verloopt deze 

procedure?  

A: Ja. Na de inrichting worden de percelen verkocht. De provincie Utrecht zal de verkoop openbaar maken via 

www.provincie-utrecht.nl/onderwerpen/natuur/grondverkoop-en-pacht.  

V: Het hemelwater van de percelen vooraan de Scherpenzeelseweg gaat naar het slootje achter de huizen, 

dat slootje staat regelmatig (over)vol water 

A: De provincie Utrecht is niet verantwoordelijk voor het hemelwater en de sloot. De gemeente is hiervoor 

verantwoordelijk. We leggen deze vraag voor aan de gemeente Utrechtse Heuvelrug.  

V: Waarom zijn de twee percelen achter Woudenbergseweg 2-22 plots afgesloten? 

A: De bestemming van deze percelen is natuur. Er wordt veel over deze percelen heen gelopen wat niet de 

bedoeling is. Het omheinen van het perceel is geen wenselijke optie, vandaar dat we met borden werken. 

V: Op perceel 1818 wordt bos geplant. Wordt er rekening gehouden met het uitzicht van bewoners aan de 

Scherpenzeelseweg die uitkijken op perceel 1818? Wat voor bos komt er?  

A: Met het aanplanten van het bos is rekening gehouden met verschillende wensen van de bewoners: het zicht 

te ontnemen op de bebouwing op Valkenheide, een natuurlijke barrière te vormen richting Valkenheide maar 

ook het vrije zicht houden. Daarbij loopt aan de zijde van Valkenheide een leiding waar geen bos kan worden 

http://www.provincie-utrecht.nl/onderwerpen/natuur/grondverkoop-en-pacht
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aangebracht. Er wordt gekozen voor een bos met een groene zoom, dit zijn lagere bomen (bijvoorbeeld 

hazelaar) langs de rand waardoor er meer openheid ontstaat. Het bos verder zal een natuurlijke bos zijn met 

loofbomen. Geen dennen.  

V: is het mogelijk om de poel, ingetekend op perceel 1818, te verplaatsen? Dit in verband met mogelijke last 

van muggen.  

A: Op de aangegeven locatie heeft ooit een poel gezeten. In het gebied proberen we oude poelen te herstellen. 

De reden daarvoor is dat dit locaties zijn waar van nature het water beter blijft staan en dit de slagingskans 

vergroot. We hebben gekeken naar een nieuwe locatie voor de poel, maar helaas geen geschrikte locatie 

gevonden. Vandaar is de keuze gemaakt om de poel niet te verleggen maar in z'n geheel te laten vervallen. 

Deze locatie vormde geen cruciale stapsteen en zal ook geen afbreuk doen aan de natuurverbinding. 

V: Perceel 1818 wordt gesplitst door een coniferenhaag die niet echt past in ons Utrechts landschap. 

Inmiddels groeien er wat gewone bomen tussendoor, maar het zou mooi zijn als deze haag aan de noordkant 

wat wordt ingekort (in de lengte) waardoor er een mooie doorkijk ontstaat en het perceel meer één geheel 

wordt. 

A: Er is besloten om de haag in zijn geheel te verwijderen. Hierbij wordt rekening gehouden met het 

broedseizoen.  

OMGEVING 

V: Wie is eigenaar van het perceel achter de school? En waarom wordt die ontwikkeling nu niet 

meegenomen? 

A: Het perceel 1781 is eigendom van de provincie Utrecht en heeft al de bestemming natuur en wordt ook zo 

beheerd. Verdere natuurontwikkeling is dus niet nodig.   

V: Waarom zijn de twee percelen achter de Woudenbergseweg 2-22 afgesloten voor wandelaars? 

A: De percelen zijn bestemd voor de natuur. Gebleken is dat er geregeld mensen over de percelen lopen en 

daarmee het gebied verstoren. Uit voorzorg zijn er borden geplaatst. Er zal in een latere fase nog worden 

gekeken of wandelen hier een plek kan krijgen. 

ECODUCT N226 

Tijdens de informatieavond zijn er veel vragen gesteld over het toekomstige ecoduct over de N226, vooral over 

de rasters en het verdere proces. Het project Ecoduct N226 maakt geen onderdeel uit van het project 

Natuurverbinding Leersumse Veld. Wel vindt er afstemming plaats tussen beide projecten. Alle zorgen en 

vragen over het ecoduct zijn overgebracht aan de projectleider. Hieronder geven we antwoord op de 

belangrijkste vragen:  

V: Welke voorzieningen worden gerealiseerd vanuit het project Ecoduct N226 
A: Er wordt een ecoduct gerealiseerd met een afrastering en enkele dassentunnels.  
 
V: Wat is de status van het project?  
A: Op dit moment wordt er gezocht naar een aannemer die het werk gaat uitvoeren. Verwacht wordt dat de 
aannemer in de zomer start. De aannemer krijgt de opdracht om de plannen verder uit te werken, het plan af 
te stemmen met de omwonenden en het ecoduct en de voorzieningen te realiseren.  
 
V: Hoe gaan de rasters eruitzien? En, hoe worden bewoners betrokken bij de vormgeving van de rasters? 
A: De belangrijkste uitgangspunten ten aanzien van de rasters zijn dat de rasters minimaal 1.80 meter hoog 
worden. De rasters moeten ervoor zorgen dat reeën er niet overheen kunnen. Voor ‘verdwaalde’ dieren komen 
er een aantal terugkeerlocaties in het raster, zodat deze dieren niet op de weg blijven lopen. De rasters zijn 
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nodig om de dieren het ecoduct op te geleiden en het toenemende aantal aanrijdingen te verminderen. Na de 
zomervakantie start de aannemer en start ook de communicatie naar de bewoners over de exacte locatie, de 
vormgeving en hoe wordt omgegaan met al aanwezige rasters.    
 
V: Worden er extra oversteekplaatsen gerealiseerd vanuit het project Ecoduct N226?  
A: Vanuit het project worden er geen extra oversteekplaatsen gerealiseerd.  
 
V: Worden de wildroosters van de oversteekplaatsen geschrikt gemaakt voor paarden?  
A: De huidige oversteekplaatsen worden voorzien van wildroosters en geschrikt gemaakt voor paarden.  
 
Meer informatie over het project Ecoduct N226 vindt u op de websitepagina van het project: www.provincie-
utrecht.nl/ecoduct-n226. 
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